
Protokół Nr XII/07
z obrad XII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 28 sierpnia 2007r. 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/czas trwania od godz. 14,00 – 18,45/

Obrady XII sesji Rady Miasta Piły otworzyłPrzewodniczący Rady Miasta Piły
Paweł Jarczakstwierdzając quorum – obecnych 22 radnych, nieobecna radna Teresa
Kasior – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady powitał przybyłych gości – listy obecności stanowią
załączniki do protokołu.

Do przesłanego radnym porządku obrad Przewodniczący Rady zaproponował
wniesienie dodatkowych projektów uchwał w sprawach:
– udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Poznania – zgodniez pismem

Prezydenta Miasta przyjęty do porządku obrad  jako pkt. 32;
– wyraŜenia woli przystąpienia Gminy Piła do obchodów Europejskiego Tygodnia

ZrównowaŜonego Transportu i Dnia Bez Samochodu - przyjęty przez Radę
jednogłośnie, jako pkt 33;

– powołania komisji doraźnej Rady Miasta Piły – przyjęty przez Radę jednogłośnie,
jako pkt 34;

– zmiany uchwały Nr XI/116/07 Rady Miasta Piły z dnia 26 czerwca 2007r. w
sprawie powołania zespołu ds. opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników -
przyjęty przez Radę jednogłośnie, jako pkt 35.

Porządek obrad przyjęty został jednogłośnie.

Porządek przedstawia się następująco:
1. Sprawy regulaminowe.
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach

pomiędzy XI a XII sesją Rady Miasta Piły.
3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów

Społecznych w Pile do roku 2015”.
5. Projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Pile

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej
(wydawania decyzji administracyjnych).
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6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego
oraz wartości jednego punktu w tabeli wynagrodzeń Zarządu Dróg i Zieleni
w Pile.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/54/99 RadyMiejskiej w Pile
z dnia 15 marca 1999r. w sprawie przekształcenia i określenia obwodu Szkoły
Podstawowej Nr 2 im. Marcina Kasprzaka przy ul. Roosevelta 12 w Pile.

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/342/01 Rady Miejskiej
w Pile z dnia 27 marca 2001r. w sprawie utworzenia i określenia obwodu Zespołu
Szkół Nr 1 im. Jana Brzechwy przy ul. Brzozowej 4 w Pile (Akt ZałoŜycielski).

9. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu
do ewidencji działalności gospodarczej.

10.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego.
11.Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XLI/517/05 Rady Miasta Piły z dnia

29 listopada 2005 r. w sprawie utworzenia osiedlaŚródmieście oraz nadania mu
statutu.

12.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Piła do spółdzielni
mieszkaniowej.

13.Projekt uchwały w sprawie wydzierŜawienia w trybie bezprzetargowym
nieruchomości stanowiących własność Gminy Piła.

14.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości.
15.Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiących własność

Gminy Piła.
16.Projekt uchwały w sprawie zniesienia współwłasności oraz przeniesienia

własności.
17.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli dokonania zamiany nieruchomości

gruntowych między Gminą Piła a Spółdzielnią Mieszkaniową „Piła - Południe
w Pile.

18.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Rynku Koszyckiego.

19.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.Matwiejewa i al.
Wojska Polskiego.

20.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Drogi Kotuńskiej.

21.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie ul. Motylewskiej (Cmentarz Komunalny).

22.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie ul. Michałowskiego.

23.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie drogi krajowej nr 11.

24.Projekt uchwały w sprawie ustanowienia uŜytku ekologicznego na obszarze
miasta Piły.
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25.Projekt uchwały w sprawie przekazania w formie darowizny analizatora typ „AC
32 M” do pomiaru stęŜeń tlenku azotu, dwutlenku azotu i tlenków azotu na rzecz
Wojewódzkiego Inspektoratu OchronyŚrodowiska w Poznaniu z przeznaczeniem
dla Delegatury w Pile na wyposaŜenie stacji monitoringu powietrza przy
ul. Kusocińskiego w Pile.

26.Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości.
27.Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LIII/659/06 Rady Miasta Piły z dnia

24 października 2006 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki na
pokrycie wydatków związanych z realizacją inwestycji ujętej w wieloletnim
programie inwestycji „rewitalizacja obszaru powojskowego w Pile przy
ul. PodchorąŜych - Kossaka - Centrum Sportowo-Rekreacyjne” nieznajdujących
pokrycia w planowanych dochodach budŜetu Miasta.

28.Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2007 rok.
29.Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VI/35/07 Rady Miasta Piły z dnia 20

lutego 2007 roku w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.

30.Informacja w sprawie Zarządzenia Prezydenta Miasta Piły Nr 145/2007 z dnia 6
sierpnia 2007 roku w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania
budŜetu miasta Piły za I półrocze 2007 roku oraz informacji o przebiegu
wykonania planu finansowego instytucji kultury za I półrocze 2007 roku.

31.Informacja dotycząca wykonania uchwały Rady Miasta Piły Nr XXXI/371/05 z
dnia 22 lutego 2005 r. w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki
nieruchomościami w Gminie Piła (za I półrocze 2007 roku).

32.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Poznania.
33.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia Gminy Piła do

obchodów Europejskiego Tygodnia ZrównowaŜonego Transportu i Dnia Bez
Samochodu.

34.Projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Miasta Piły.  
35.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/116/07 Rady Miasta Piły z dnia 26

czerwca 2007r. w sprawie powołania zespołu ds. opinii o zgłoszonych
kandydatach na ławników.

36.Interpelacje i zapytania radnych.
37.Sprawy róŜne.
38.Zamknięcie obrad.

Informacj ę w sprawie protokołu z obrad XI sesji Rady Miasta Piły złoŜył
Sekretarz obrad Jarosław Kotwica – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z obrad XI sesji przyjęty został jednogłośnie, bez odczytania.
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Ad-2/

Dodatkowych informacji dotyczących pkt. 3“Informacji Przewodnicz ącego Rady
Miasta Piły o podejmowanych działania pomiędzy XI a XII sesją Rady Miasta
Piły “ Radnemu Rafałowi Zdziereli udzielił Przewodniczący Rady Paweł
Jarczak – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/

Dodatkowych informacji dotyczących “Sprawozdania Prezydenta Miasta o
pracach Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania
uchwał Rady Miasta Piły Radnym Marii Miler i Zbigniewowi Pyz iakowi
udzielili Prezydenci Zbigniew Kosmatka i Jerzy Wołoszyński – sprawozdanie
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia “Strategii Rozwiązywania Problemów
Społecznych w Pile do roku 2015” zreferowała Dyrektor Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej Wanda Kolińka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Senator RP Mieczysław Augustyn m.in. stwierdził:
– charakterystycznym dla tego tematu jest to,Ŝe po określeniu celu generalnego,

który dotyczy problemów ogólnospołecznych, natychmiast przechodzi się w
strategiach do rozwiązywania problemów socjalnych, nie tylko społecznych, a to
dwie róŜne kwestie;

– badania wykazują, Ŝe do dominujących problemów rodzin w Polsce naleŜą
bezrobocie, brak mieszkań, brak poczucia bezpieczeństwa, a takŜe wszystkie te
problemy, poruszane w strategii jak starzenie się niski poziom urodzeń, ubytek
ludności, poziom dostępności do edukacji, a takŜe problemy socjalne ludzi
ubogich i niepełnosprawnych;

– materiał zrobiony został z duŜą wnikliwością, chociaŜ na bazie duŜej ogólności,
wiele problemów albo się nie porusza, albo porusza się zbyt ogólnie;

– to, co jest problemem polityki socjalnej, tej zawęŜonej, to jest to,Ŝe w gminach
bardzo często, i to z winy ustawodawcy, politykę prowadzi się z pomocą kilku
ustaw, waŜne jest, by zrobić pierwszy krok, nie tylko w wymiarze informacji, ale i
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tworzenia zintegrowanego ośrodka, który będzie łączył działania w zakresie
pomocy społecznej, w zakresie wyprowadzania ludzi ku pracy, w zakresie ochrony
rodziny, niepełnosprawnych i pomocy ubogim;

– zachęcam do podjęcia takich działań juŜ teraz, te ośrodki będą dobrze pracowały
pod warunkiem, Ŝe będzie tam pracowała wystarczająca ilość ludzi, z
odpowiednimi kompetencjami, takich którzy będą w stanie udźwignąć problem
pomocy socjalnej;

– w poprzedniej strategii rozwiązywania problemów społecznych mówiliśmy o
mieszkaniach chronionych na Koszycach, nie przeszkadzał nawet poziom
dopłatności, wierzę Ŝe te mieszkania powstaną, zastanawialiśmy się takŜe nad tym,
czy nie zapisać, Ŝe na kaŜdym osiedlu powstanie ośrodek dziennego pobytu dla
seniorów;

– dobrze,Ŝe w tej strategii widzi się rolę organizacji pozarządowych w zakresie
rozwiązywania problemów raczej socjalnych niŜ społecznych, moŜna w strategii,
w konkretnym działaniu, wpisać zlecanie zadań organizacjom pozarządowym,
które są w stanie te zadania udźwignąć.

Dyrektor MOPS Wanda Kolińka m. in. stwierdziła:
– dokument jest kawałkiem dziedziny, którą i tak reguluje strategia miasta i tam te

problemy są poruszone;
– sprawa zatrudnienia pracowników socjalnych – co roku zwiększa się to

zatrudnienie, w Pile pracownicy socjalni tylko w niezbędnym stopniu wykonują
pracę biurową.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w
Pile do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej
/wydawania decyzji administracyjnych/ zreferował Zastępca Prezydenta Miasta
Jerzy Wołoszyński.

Przewodniczący Komisji poinformowali, i Ŝ ww. projekt uchwały przyj ęty został
jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego
oraz wartości jednego punktu w tabeli wynagrodzeń Zarządu Dróg i Zieleni
w Pile zreferował Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady
powyŜszego projektu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/54/99 Rady Miejskiej w Pile
z dnia 15 marca 1999r. w sprawie przekształcenia i określenia obwodu Szkoły
Podstawowej Nr 2 im. Marcina Kasprzaka przy ul. Roosevelta 12 w Pile
zreferowała Naczelnik Wydziału Oświaty Ilona Bogucka.

Projekt ww. uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/342/01 Rady
Miejskiej w Pile z dnia 27 marca 2001r. w sprawie utworzenia iokreślenia
obwodu Zespołu Szkół Nr 1 im. Jana Brzechwy przy ul. Brzozowej 4 w Pile (Akt
ZałoŜycielski) zreferowała Naczelnik Wydziału Oświaty Ilona Bogucka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady ww.
projektu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od opłaty za zgłoszenie o dokonanie
wpisu do ewidencji działalności gospodarczej zreferował Zastępca Prezydenta
Miasta Paweł Dahlke.

Projekt powyŜszej uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dlaPowiatu Pilskiego
zreferował Prezydent Dahlke. 

Projekt ww. uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/517/05 Rady Miasta Piły z dnia
29 listopada 2005r. w sprawie utworzenia osiedlaŚródmieście oraz nadania mu
statutu zreferował Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu ww. projektu uchwały
przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Prezydent Jerzy Wołoszyński zreferował projekt uchwały w sprawie
przystąpienia Gminy Piła do spółdzielni mieszkaniowej.
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Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje powyŜszego
projektu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie  - uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Prezydent Jerzy Wołoszyński zreferował projekt uchwały w sprawie
wydzierŜawienia w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących
własność Gminy Piła.

Projekt ww. uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości
zreferował Prezydent Wołoszyński.

Projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-15/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiących własność
Gminy Piła zreferował Prezydent Wołoszyński.

Projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-16/

Projekt uchwały w sprawie zniesienia współwłasności oraz przeniesienia
własności zreferował Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Ww. projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/

Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli dokonania zamiany nieruchomości
gruntowych między Gminą Piła a Spółdzielnią Mieszkaniową „Piła - Południe
w Pile przedstawił Prezydent Wołoszyński.

PowyŜszy projekt uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Tomira Oleszak zreferowała
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Rynku Koszyckiego.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-19/

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.Matwiejewa i al.
Wojska Polskiego przedstawiła Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej
Tomita Oleszak.
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Projekt ww. uchwały przyjęty został przez Komisje Rady. 

Uchwała podjęta została większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się –
uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Drogi Kotuńskiej
zreferowała Naczelnik Oleszak. 

Projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-21/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Motylewskiej (Cmentarz Komunalny)
zreferowała Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady ww.
projektu uchwały.

Dodatkowych informacji na pytania Radnych Marii Miler i Ryszarda Pyziaka
udzieliła Pani Oleszak.

Za przyj ęciem Załącznika Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego z ustaleniami studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała
się jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ogłoszono przerwę.

Ad-22/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Michałowskiego przedstawiła Pani
Tomira Oleszak.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Za przyj ęciem Załącznika Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego z ustaleniami studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała
się jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-23/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie drogi krajowej nr 11 przedstawiła Pani
Oleszak.

PowyŜszy projekt uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Za przyj ęciem Załącznika Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie drogi krajowej nr 11 z
ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-24/

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Jerzy Wołoszyński przedstawił projekt
uchwały w sprawie ustanowienia uŜytku ekologicznego na obszarze miasta Piły.

Komisje Rady przyjęły ww. projekt uchwały jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-25/

Projekt uchwały w sprawie przekazania w formie darowizny analizatora typ
„AC 32 M” do pomiaru st ęŜeń tlenku azotu, dwutlenku azotu i tlenków azotu na
rzecz Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu z
przeznaczeniem dla Delegatury w Pile na wyposaŜenie stacji monitoringu
powietrza przy  ul. Kusocińskiego w Pile zreferował Prezydent Wołoszyński.

Ww. projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-26/

Projekt uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości
zreferowała Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Radna Maria Miler zapytała:
– czy Gmina opracowała i dysponuje programem pomocy publicznej dla

przedsiębiorców;
– czy opracowano program pomocy horyzontalnej dla małych iśrednich

przedsiębiorstw i  z kim był on konsultowany.
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Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Miasta Piły Mirosław a Dziuba m.in.
stwierdziła:
– program pomocy horyzontalnej zakończył się w końcówce 2000r. i został

przedłuŜony o 3 rozporządzenia;
– te formy pomocy konsumują program de minimis do zwiększonej kwoty 200 tys.

euro i przygotowywany jest juŜ po konsultacjach UOKiK projekt pomocy
regionalnej, który konsumuje te rzeczy, o których mówi program pomocy
regionalnej, ten projekt uchwały jest przedłuŜeniem uchwały juŜ podjętej i co do
sensu zasady zwolnień nic nie zmienia;

– program pomocy regionalnej jest skierowany do firm, które przekraczają poziom
pomocy de minimis, był on wyłoŜony w Biurze Rady do zapoznania się, juŜ po
ostatniej sesji, jest on trochę inaczej skonstruowany, uzaleŜnia wielkość pomocy
od wielkości dokonanej inwestycji;

– rozporządzenia Komisji Europejskiej umoŜliwiają równieŜ skorzystanie z pomocy
dotyczącej poszerzenia zakresu pomocy horyzontalnej o pomoc np. nadziałania
marketingowe firm;

– na razieŜadne z miast takich programów nie przyjmowało, jeśli będzie taka wola
Rady będziemy mogli taki program przygotować.

Radna Maria Miler przedstawiła artykuł ze Wspólnoty – “Gminne programy
pomocy publicznej dla przedsiębiorczości” wraz z projektami uchwał i załącznikami
odnosząc zawarte w nich zapisy do przedłoŜonego Radzie projektu uchwały.

Radny Jan Lus stwierdził, Ŝe sprawy poruszone przez Radną Miler znajdują
odzwierciedlenie w przedłoŜonym projekcie uchwały.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Paweł Dahlke m.in. stwierdził:
– sprawa wyłączeń – markety, stacje benzynowe zaproponowaliśmy ich wyłączenie

ze zwolnień, projekt prawdopodobnie za miesiąc zostanie skierowany pod obrady
Rady;

– sprawa konsultacji – przedłuŜyliśmy wolę poprzedniej Rady, była informacja na
poprzedniej sesji,Ŝe projekt uchwały znajduje się w Biurze Rady i była moŜliwość
wniesienia uwag, jeśli uchwała miałaby być zmieniana to trzeba mieć
świadomość, Ŝe kaŜda zmiana uruchamia całą procedurę od nowa, głównie chodzi
tu o konsultacje z Urzędem Ochrony Konkurencji i Konsumenta.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
w poprzedniej kadencji, w momencie gdy ta uchwała była dyskutowana, w dyskusji
uczestniczyłośrodowisko kupieckie. Zagadnieniem podstawowym jest filozofia
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wsparcia róŜnych form przedsiębiorczości. Przeanalizowaliśmy uchwały o podatkach
od nieruchomości z róŜnych gmin, konstrukcje są róŜne, my twierdzimyŜe nasza jest
poprawna, logiczna i łatwa do skonsumowania.

Radny Rafał Zdzierela m.in. stwierdził:
ta uchwała jest juŜ po wymaganych konsultacjach i wszelkie zmiany spowodują, Ŝe
dobry projekt uchwały nie stanie się uchwałą, sugerowałbym przegłosowanie tego
projektu uchwały i dalszą pracę nad zmianami.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka m.in. stwierdziła:
mamy koniec sierpnia, uchwała ma obowiązywać w roku podatkowym 2007, a więc
od stycznia, jeśli nie zostanie uchylona i nie będzie prowadzona procedura do
wyroku sądu. Jeśli tak się stanie,Ŝe zostanie uniewaŜniona, poddana procedurze i
wyrok sądu będzie negatywny, to czy naleŜy to rozumieć tak,Ŝe w roku podatkowym
2007 Ŝadnych ulg nie będzie.

Skarbnik Miejski Danuta Drabik m.in. stwierdziła:
procedura nadzoru, badanie tej uchwały przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która
moŜe nam wskazać uchybienie prawne w zapisie; jeśli takie wskazanie będzie, to
Pan Prezydent podejmie decyzję, czy zwróci się do Rady i zmieniony będzie zapis od
momentu ogłoszenia tej uchwały, czy teŜ będzie tak,Ŝe po uzyskaniu opinii Państwa
zwrócimy się ze skargą do NSA. MoŜe się zdarzyć, Ŝe do końca tego roku nie będzie
takiego rozstrzygnięcia, w takim układzie jak nie wejdzie wŜycie ta uchwała, nie
będzie moŜna udzielać ulg.

Radny Rafał Zdzierela zapytał, czy będą naliczenia tak jakby ta uchwała
obowiązywała, czy nie - Pani Skarbnik stwierdziła, Ŝe uchwała jest aktem
prawnym dopiero jak się uprawomocni, jeśli nie ma aktu prawnego, to nie ma
działań.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka m.in. stwierdziła:
w tej sytuacji byłoby korzystniejsze podjęcie uchwały zmieniającej ten termin, by
chociaŜ część podmiotów mogła z tej ulgi skorzystać w tym roku. Chciałabym
zaapelować, by uchwała dotycząca roku 2008 była zdecydowanie wcześniej
przygotowana, by moŜna było rozwaŜyć wszystkie te elementy, o których była
mowa, a dotyczące rozszerzenia ulg dla przedsiębiorstw.
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Prezydent Dahlke m.in. stwierdził:
podjęliśmy pewne ryzyko, by przedsiębiorcy, którzy w tym roku zainwestowali,
mogli z tej ulgi skorzystać. Dopiero w marcu weszły przepisy unijne, które tę pomoc
zmieniały i do tej pory trwały konsultacje z UOKiK. Utrzymaliśmy uchwałę w takiej
formie jak była poprzednio poniewaŜ taka była wola poprzedniej Rady tj. by te
zwolnienia były związane z czymś trwałym, czyli z nową inwestycją, trudno znaleźć
złoty środek jeśli nie będzie tego powiązania z inwestycją.

Radna Maria Miler zapytała, czy program pomocy regionalnej, który ma być
przedstawiony na następnej sesji,  będzie  konsultowany.

Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju m. in. stwierdziła:
on był konsultowany z UOKiK i uzyskał juŜ akceptację UOKiK, niestety to wszystko
bardzo długo trwa, z tym problemem borykają się wszystkie miasta, to widać po
programach, które obowiązują, nie ma terminu, który UOKiK obliguje do
zaopiniowania projektu.

Radna Maria Miler m.in. stwierdziła:
ten projekt uchwały jest tylko dla podmiotów gospodarczychposiadających wysokie
obroty, świadczy to o tym, Ŝe gmina nierówno traktuje podmioty gospodarcze
pozbawiając szansy małych iśrednich. UwaŜam, ze powinien być zapis “inwestycja
lub zwiększona liczba miejsc zatrudnionych” oraz powinny być wyłączenia bo w tej
sytuacji pieniądze, które powinny wpłynąć z marketów do budŜetu, nie wpłyną, bo
nie będzie zwolnień.

Prezydent Wołoszyński m.in. stwierdził:
w § 1 jest w propozycjach zapis, by zwolnić wszystkich, którzy rozpoczynają
działalność gospodarczą, trzeba przeanalizować z czego zwolnić, jakie zastosować
kryteria zwolnień.

Za podjęciem uchwały glosowało 16 radnych, 4 radnych wstrzymało się od
głosu, uchwała podjęta została większością głosów –uchwała stanowi załącznik
do protokołu.
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Ad-27/

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LIII/659/06 Rady Miasta Piły z dnia
24 października 2006 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki na
pokrycie wydatków związanych z realizacją inwestycji ujętej w wieloletnim
programie inwestycji „rewitalizacja obszaru powojskowego w Pile przy
ul. PodchorąŜych - Kossaka - Centrum Sportowo-Rekreacyjne”
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach budŜetu Miasta
zreferowała Skarbnik Miejski.

Ww. projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.

Radny Tomasz OŜarowski zapytał, czy nie byłoby korzystniej dla miasta, gdyby to
nie gmina budowała ten obiekt, a inwestor prywatny z udziałem partnerstwa
publicznego-prywatnego.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
w wielu gminach spenetrowaliśmy, jakie zastosowano rozwiązania jeśli chodzi o
źródła finansowania takich przedsięwzięć, tylko w jednej gminie, we Wrocławiu, w
sferze projektu jest partnerstwo publiczno-prywatne, aledo dziś to rozwiązanie nie
zostało zastosowane. Wszystkie przeprowadzone rachunki mówią, Ŝe przy takim
poziomie popytu ceny tych usług przy tej inwestycji w Pile będą umiarkowane i
dostępne dla szerokiego spektrum społeczeństwa o róŜnym statusie materialnym.
UwaŜamy to rozwiązanie za najbardziej bezpieczne, bo cały czas w naszym zasięgu
jest kontrola kosztów inwestycji.

Przewodniczący Rady Paweł Jarczak zapytał, czy istnieje szansa pozyskania
dodatkowychśrodków, choćby z programu rewitalizacji terenów powojskowych, czy
np. z totalizatora sportowego.

Prezydent Wołoszyński m.in. stwierdził:
tą sferę równieŜ zbadaliśmy, dziś stanowisko Urzędu Marszałkowskiego jest
niekonkretne, nie ma określonych warunków naboru i w systemie ewidencji
projektów padła odpowiedź, czy kwalifikuje się do wsparcia, a poniewaŜ w tym
okresie programowania wsparcie moŜe polegać na refundacji tych kosztów stąd ze
względu na taką presję, i Rady Miasta, i mieszkańców, gdy projekt zostanie
zakwalifikowany moŜemy ubiegać się o pokrycie kosztów części inwestycji, takie
przyjęliśmy załoŜenia, Ŝe będziemy mogli ubiegać się o refinansowanie.

16



Radny Rafał Zdzierelapoprosił o rachunki i obliczenia , które nie są uzasadnieniem
dla partnerstwa publiczno-prywatnego przy tej inwestycjioraz zapytał, czy jest
gotowe do wglądu studium wykonalności.

Prezydent Wołoszyński m.in. stwierdził:
partnerstwo publiczno-prywatne – przepisy są tak skonstruowane,Ŝe nikt nie potrafi
w miastach polskich tego skonsumować stąd zapowiedź zmiany przepisów,
zapraszam Pana Radnego do Wydziału Inwestycji do wejrzeniado dokumentacji, a
studium wykonalności jest zrobione.

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Czapiewski m.in. stwierdził:
wszyscy eksperci są zgodni, Ŝe wartość prac budowlanych niesamowicie rośnie w
czasie. JeŜeli mamy szanse, aby ten obiekt wybudować za kredyt dzisiaj, a spłacać to
później jest to znacznie bardziej opłacalne, jak czekać na to,Ŝe być moŜe pojawi się
partner publiczno-prywatny. Eksperci piszą, Ŝe gminy posiadają ogromne rezerwy, z
których nie korzystają, nie wykorzystują tej sytuacji,Ŝe dziś moŜna coś za kredyt
wybudować taniej. To,Ŝe wybudujemy taniej będzie miało wpływ na cenę, jaką będą
musieli zapłacić mieszkańcy za korzystanie z tego obiektu. Nic nie zamyka drogi,
aby ewentualny partner publiczno-prywatny pojawił się, moŜna z nim podjąć
rozmowy w jaki sposób on moŜe partycypować, nawet po wykonaniu tego obiektu.
Apeluję o podjęcie tej uchwały.

Podobny apel wystosowałRadny Jan Lus uwaŜając, Ŝe podjecie takiej decyzji
pozwoli oszczędzić na kosztach.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał na jakim etapie realizacji jest ten projekt.

Prezydent Wołoszyński m.in. stwierdził:
tu jest specyficzna konstrukcja postępowania o zamówienie publiczne, bo są
negocjacje z zachowaniem konkurencji, z ofertą uczestnictwa w tej realizacji, gdzie
przedmiotem zamówienia jest projekt techniczny, oparty o koncepcje programową,
zgłosiły się trzy firmy, cięŜko nam jest prowadzić to postępowanie, bo jest to cały
czas gra o pieniądze. Sprawa niedawno zakończyła się przed zespołem arbitrów w
Urzędzie Zamówień Publicznych, arbitrzy orzekli,Ŝe to nasze wykluczenie jest
nieskuteczne i dalej będziemy z tym oferentem boje toczyć.
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Radna Mirosława Rutkowska – Krupka m.in. stwierdziła:
te wątpliwości rodzą się od samego początku, kiedy do strategii wprowadziliśmy ten
tytuł, to nie tylko bardzo powaŜny wydatek z budŜetu miasta, ale takŜe troska Rady
odnosiła się do późniejszych kosztów utrzymania tego obiektu. Czy były
podejmowane starania, aby zainteresować inwestorów prywatnych tą inwestycją w
Pile.

Prezydent Wołoszyński m.in. stwierdził:
nie ma inwestora, który w sposób klasyczny wybuduje takie przedsięwzięcie przy
załoŜeniu, Ŝe ta dostępność będzie szeroka. Koszt tej inwestycji jest duŜy stąd cały
ten scenariusz prezentowaliśmy, gdy Rada podejmowała tę decyzję. Jedynym,
moŜliwym teoretycznie uczestnictwem kapitału prywatnego jest partnerstwo
publiczno-prywatne. Nie umiem zaproponować Radzie takiego rozwiązania, by było
ono efektywne, tanie i z szerokim dostępem społeczności lokalnej do tych usług.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 radnych, 5 radnych wstrzymało się
od głosu, uchwała podjęta została większością głosów – uchwała stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-28/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2007 rok wraz z
autopoprawkami  przedstawiła Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady
powyŜszego projektu uchwały.

Radny Rafał Zdzierela zapytał na jakim etapie jest realizacja zadania p. n.
modernizacja sali sesyjnej i czy zakres prac został juŜ przesądzony.

Skarbnik Miejski Danuta Drabik m.in. stwierdziła:
te środki, ten cały tytuł, zwiększone są poniewaŜ, po rozliczeniu wszystkiego,
okazało się, Ŝe nie moŜna części tych zadań wykonać z uwagi na brakśrodków stąd
wniosek o zwiększenie nakładów na to zadanie, nie jest to jeszcze przesądzone,
rozwaŜane są koncepcje unowocześnienia techniki obsługi sali.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak m.in. stwierdził:
na rynku pojawiła się firma, złoŜyła swoją ofertę, była równieŜ wykonana całościowa
prezentacja tego systemu. Koszt modernizacji całego systemu, bo to nie jest tylko
system nagłaśniania, czy głosowania, jest wiele zastosowań, z pełną archiwizacją
elektroniczną kaŜdej sesji, wynosi około 120 tys. zł. Czy nawiąŜemy współpracę, w
jakiej części, to są rzeczy do ustalenia, m.in. równieŜ ze względu na finanse. Istnieje
moŜliwość realizacji tego zadania etapami, nie musi to być od razu koszt całościowy.

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowskim.in.
stwierdził:
z zadowoleniem trzeba zauwaŜyć, Ŝe dochody miasta stale rosną i waŜne, Ŝe są to
dochody własne, rosną o 5,8 mln, szacuję Ŝe ok. 8 mln, a moŜe więcej za cały rok
będą wyŜsze od planowanych. Uchwalając budŜet Komisji BudŜetu opiniowała, by
kaŜde zaoszczędzone pieniądze kierować na dodatkowe inwestycje, te które są
przygotowane. Zgłaszam wniosek, by przejrzeć projekty, które zadania moŜna
wykonać, nie ma potrzeby oszczędzać, bo koszty systematycznie rosną i we wrześniu
jest ostatni moment, by móc w sposób efektywny jakieś zadanie włączyć do
realizacji.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka m.in. stwierdziła:
uczestniczyliśmy juŜ w poprzedniej kadencji w wizualizacji róŜnego sprzętu na tej
sali sesyjnej, cena była 1/3 tego, co dziś. MoŜna by nie mieć wątpliwości w
angaŜowaniu takiej kwoty, gdyby sala sesyjna była z prawdziwego zdarzenia. Tutaj
co chwilę wystawiane są stoły, a publiczność nie moŜe w sposób właściwy
uczestniczyć w sesji. Swego czasu składałam taką propozycję do rozwaŜenia,Ŝe cały
kompleks, sala sesyjna + pomieszczenia dla Rady. Obecnie toPan Przewodniczący
ma biuro, a radni nie mają gdzie odbyć swojej komisji, nie mówię juŜ o
przyjmowaniu interesantów. Wyprowadza się Urząd Stanu Cywilnego, duŜo
pomieszczeń zostaje zwolnionych i w tym kierunku powinno iść myślenie, dopiero
jak będą pomieszczenia wówczas myśleć o usprzętowieniu z prawdziwego zdarzenia.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
rzeczywiście USC przechodzi na dół, Urząd Stanu Cywilnego zajmował 5
pomieszczeń. W związku ze wzrostem zadań, w związku ze wzrostem zatrudnienia
są biura w innych wydziałach przepełnione, pracuje tam 3, 4 pracowników na 20
paru metrach. Przenosząc na dół USC muszę pamiętać o tym, aby tym pracownikom,
którzy przyjmują interesantów, stworzyć właściwe warunki pracy. Te opuszczane
pomieszczenia nie dawały szansy, aby wybudować np. salę sesyjną, w której moŜna
by zastosować inne, niŜ tutaj rozwiązania.
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Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2007 rok,
wraz z autopoprawkami, opowiedziało się 11 radnych, 1 radny był przeciwny, 8
radnych wstrzymało się od głosu, uchwała podjęta została większością głosów –
uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-29/

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VI/35/07 Rady Miasta Piły z dnia 20
lutego 2007 roku w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso
zreferowała Pani Drabik.

Projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-30/

Informacja w sprawie Zarządzenia Prezydenta Miasta Piły Nr 145/2007 z dnia 6
sierpnia 2007 roku w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania
budŜetu miasta Piły za I półrocze 2007 roku oraz informacji o przebiegu
wykonania planu finansowego instytucji kultury za I półrocze 2007 roku, po
udzieleniu odpowiedzi na zapytania radnych Huberta Ciechanowskiego i Rafała
Zdziereli, przyj ęta została do akceptującej wiadomości – informacja stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-31/

Informacja dotycząca wykonania uchwały Rady Miasta Piły Nr XXXI/371/05 z
dnia 22 lutego 2005 r. w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki
nieruchomościami w Gminie Piła (za I półrocze 2007 roku) przyjęta została do
akceptującej wiadomości – informacja stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-32/

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dlaMiasta Poznania
zreferował Prezydent Zbigniew Kosmatka.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-33/

Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia Gminy Piła do
obchodów Europejskiego Tygodnia ZrównowaŜonego Transportu i Dnia Bez
Samochodu przedstawił Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-34/

Projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Miasta Piły
zreferował Przewodniczący Rady Paweł Jarczak.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak zgłosił wniosek o
skrócenie terminu działania komisji doraźnej.

Do składu Komisji zgłoszono następujących radnych: Ryszarda Pyziaka,
Włodzimierza Michalskiego, Pawła Jarczaka, Tomasza OŜarowskiego i
Andrzeja Czapiewskiego. Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.

Radny Jan Lus zgłosił wniosek o zamkniecie listy kandydatów.

PowyŜszy wniosek przyjęty został jednogłośnie.

Za zapisaniem w § 3 “do dnia 30 czerwca 2008r. “ głosowało 11 radnych, 4
radnych było przeciwnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu, wniosek przyjęty
został większością głosów.
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Za zapisaniem w § 1 “ 1. Czapiewski Andrzej “ – Rada opowiedziała się
jednogłośnie; ”2. Jarczak Paweł - jednogłośnie”; “3. Michalski Włodzimierz -
jednogłośnie; “4. OŜarowski Tomasz - jednogłośnie; “5. Pyziak Ryszard –
większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się“. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-35/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/116/07 Rady Miasta Piły z dnia 26
czerwca 2007r. w sprawie powołania zespołu ds. opinii o zgłoszonych
kandydatach na ławników  przedstawił Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, 7 radnych wstrzymało się
od głosu, uchwała podjęta została większością głosów – uchwała stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-36/

W punkcie interpelacje i zapytania Radni Krzysztof Szewc, Krzysztof
Muchewicz, Radosław Ciemięga, Józef Kurcin, Mirosława Rutkowska –
Krupka, Rafał Zdzierela, Hubert Ciechanowski i Maria Miler poruszyli
następujące sprawy:
– zbierania się wody po opadach atmosferycznych w rejonie bloków przy al.
Śniadeckich 5 – 7 i al. Powst. Wlkp. 48 – 62;

– organizacji ruchu al. Powst. Wlkp., gdzie niedawno zdarzyłsię wypadek
śmiertelny;

– postawienia znaku zakazu wjazdu dla pojazdów powyŜej 3,5 tony od strony ul.
Orlej oraz ustawienia znaku ograniczającego prędkość;

– likwidacji świateł przy Kauflandzie;
– uruchomienia linii autobusowej do ul. Warsztatowej;
– nadania obwodnicy w miejscu skrzyŜowania z ulicą Ludową, rangi drogi głównej;
– podjęcia czynności zmierzających do poszerzenia ulicy Okrzei i zwiększenia jej

przepustowości;
– przycięcia krzewów nad rzeką, wzdłuŜ ul. Browarnej;
– uporządkowania zaplecza przy al. Piastów i Placu Konstytucji 3 Maja;
– przedłoŜenia opinii prezesa UOKiK związanej z uchwałą w sprawie zwolnień od

podatku od nieruchomości.
Odpowiedzi udzielił Prezydent Jerzy Wołoszyński.
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Ad-37/

W punkcie “Sprawy róŜne “ poruszono następujące tematy:

Naczelnik Wydziału Oświaty Ilona Bogucka przedstawiła informację dot.
kwalifikacji dzieci dośłobka Nr 5 na rok szkolny 2007/2008 – informacja stanowi
załącznik do protokołu.

Prezydent Zbigniew Kosmatka zapoznał zebranych z treścią pisma Wojewody
Wielkopolskiego dot. uciąŜliwych zapachów powodowanych przez zakłady
FARMUTIL – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Paweł Jarczakprzedstawił pisma, które wpłynęły do Rady –
pisma stanowią załączniki do protokołu.

Ad-38/

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł
Jarczak zamknął obrady XII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                           Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                           Paweł Jarczak
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